
Zápisnica č. 6/2008 
zo zasadnutia výboru FOO FCHPT STU zo dňa 24.6.2008 o 14 00 h 

 
 
Prítomní:  D. Berkeš, V. Kovár A. Murárová, B. Papánková, V. Polóniová, L. Staruch 

(86 %) 
Za RK:   -  
 
Program: 

1. Kontrola plnenia uznesení 
2. Priebežný odpočet plnenia programových cieľov FOO na rok 2008 
3. Špecifický doplnok KZ na FCHPT na rok 2008 
4. Informácie z vyšších odborových orgánov 

  5. Rôzne 
 
1. Kontrola plnenia uznesení 
 
Uzn. č.  21/2008 V FOO schvaľuje čerpanie finančných prostriedkov do výšky 250,- Sk na člena 
a poveruje hospodára a úsekových dôverníkov distribúciou tejto čiastky. 
 
sa priebežne plní 
 
dlhodobé uznesenia sú 
Uzn. č. 17/2007 (predkladať výboru FOO k 30.4. a k 30.11. priebežnú informáciu o čerpaní 

finančných prostriedkov – A. Murárová)  
Uzn. č. 07/2008 Výbor FOO ukladá pravidelne sa zaoberať plnením programových cieľov 

a priebežný odpočet plnenia hlavných úloh FOO uskutočniť na júnovom 
zasadnutí. Zodpovedný: B. Papánková  (viď bod 2 tejto zápisnice)  

 
2. Priebežný odpočet plnenia programových cieľov FOO na rok 2008 
 
V FOO hodnotil polročné plnenie programových cieľov organizácie. Predsedníčka postupne prešla 

všetky programové body a jednotlivo ich hodnotila.  
 

1. Základným cieľom FOO bude aj v ďalšom období ochrana záujmov a oprávnených 
požiadaviek pracovníkov FCHPT. Zúčastňovať sa na práci UOO STU a  koordinovane 
s ostatnými odborovými organizáciami STU presadzovať požiadavky zamestnancov na 
zlepšenie pracovných podmienok. 

Výbor vyzdvihol prácu členov našej fakultnej organizácie na úrovni UOO. V. Kovár a B. 
Papánková sa aktívne zúčastňovali na vyjednávaniach o kolektívnej zmluve, pracovnom poriadku 
STU a ďalších aktivitách UOO. Predseda UOO V. Kovár pochválil prácu B. Papánkovej na 
redakcii odborárskeho občasníka OKO, kde má na starosti rubriku Info od susedov a finálnu 
úpravu.  
  

2. Stabilizovať počty členov, pokračovať v kampani na získavanie nových členov FOO 
osobitne z radov mladých zamestnancov 

K tomuto bodu zaujala B. Papánková kritické stanovisko. Nepodarilo sa nám dosiahnuť v tejto 
oblasti nič významného. Nedarí sa oslovovať mladých ľudí, aj keď napr. problémy doktorandov 
by bolo možné riešiť cez ich organizovanie v odboroch. Vyšlo sa im v ústrety aj výškou členského 
príspevku. Pravdou je, že počet členov odborovej organizácie sa znižuje ale nie je to dané ich 



odchodom z odborov pre nesúhlasné stanovisko k ich práci, ale ich postupným odchodom do 
dôchodku.   
  

3. Zúčastňovať sa na vyjednávaniach Kolektívnej zmluvy STU s Vedením STU. Výbor FOO 
bude presadzovať uzavretie Špecifického doplnku ku KZ pre FCHPT STU. 

Na vyjednávaniach o KZ STU na rok 208 sa aktívne zúčastňovali V. Kovár a B. Papánková. 
Príprava a podpísanie Špecifického doplnku KZ pre FCHPT je dosiahnuteľná v blízkej budúcnosti 
(viď bod 3 tejto zápisnice).  
 

4. Výbor bude pozorne sledovať opodstatnenosť rušenia pracovných miest v rámci 
organizačných zmien na FCHPT ako aj dodržiavanie ZP a ostatných odpovedajúcich 
právnych noriem.  

Výbor FOO a jej členovia sa aktívne zapájajú do procesov zlaďovania právnych noriem 
s pracovným poriadkom a ZP. 
 

5. Sledovať dodržiavanie pracovnoprávnych predpisov, poskytovať pracovníkom 
informácie a zabezpečiť ochranu ich oprávnených  požiadaviek. Presadzovať 
legislatívne úpravy v záujme zlepšenia spoločenského a materiálneho postavenia 
pracovníkov vysokých škôl. 

V FOO v spolupráci s OZ pomáha riešiť pracovnoprávne problémy našich členov ale aj ostatných 
zamestnancov. Pri poslednej kontrole plnenia KZ na našej fakulte V FOO zabezpečil, aby boli na 
personálne oddelenie dodané tlačené verzie KZ pre nových nastupujúcich pracovníkov.    
 

6. Zúčastňovať sa na previerkach BOZ a PO, kontrolovať čerpanie a financovanie 
ochranných osobných prostriedkov. 

Bod sa darí plniť. Členovia výboru a poverení zástupcovia odborov sa aktívne zúčastňujú previerok BOPZ a PO na 
fakulte. O aktuálny výpis   čerpania financií na nákup OOP požiada výbor FOO koncom roka. 
 

7. V sociálnej oblasti spolurozhodovať o použití sociálneho fondu, v oprávnených 
prípadoch pomáhať riešiť sociálnu núdzu členov FOO z fondu soc. rezervy FOO, 
podieľať sa na organizovaní stretnutia dôchodcov. 

Priebežne sa plní. Je snahou FOO zmysluplne využívať možnosti Sociálneho fondu a riešiť 
sociálnu núdzu zamestnancov. Snažíme sa presadiť vo výraznejšej miere spolurozhodovanie 
o Sociálnom fonde aj cez Špecifický doplnok KZ. Sme pravidelným spoluorganizátorom 
každoročného stretnutia s dôchodcami.  
 

8. Aktívne sa podieľať na riešení problematiky stravovania zamestnancov na FCHPT. 
Plní sa. Členovia V FOO sa aktívne zúčastňujú na zasadnutiach Stravovacej komisie a predkladajú 
návrhy na zlepšenie stravovania na fakulte.   
 

9. Poskytovať zápisnice členom FOO v elektronickej podobe, prezentovať aktuálne 
problémy ako aj činnosť FOO na webovej stránke fakulty.  

10. Prehlbovať informovanosť svojich členov o cieľoch  zväzu a zabezpečovať ich 
realizáciu. 

Hodnotenie bodom 9. a 10. Zápisnice sú distribuované v elektronickej podobe. B. Papánková však 
pripomenula, že je potrebné aj naďalej ich distribuovať aj v písanej forme, keďže nie všetci 
členovia majú aktívny prístup k elektronickej pošte. Kritizovala však neaktuálnosť vývesky, ktorú 
má na starosti tajomník V FOO.   
Uzn. č. 24 /2008 Aktualizovať vývesku FOO pri jedálni, doplniť v nej upútavky na aktuálne číslo 

Odborárskeho OKA a AKTUALITY ZVÄZU, propagovať odborárske rekreácie. 
Termín: ihneď; Zodp.: D. Berkeš    

 



11. Zintenzívniť spoluprácu s vedením fakulty. 
V tejto oblasti má V FOO stále rezervy. Veríme, že sa nám podarí významne zintenzívniť 
obojstrannú informovanosť a spoluprácu. Dvakrát sa podarilo zrealizovať stretnutie s dekanom 
fakulty resp. prodekanom zodpovedným za styk s odborovou organizáciou. 
 
3. Špecifický doplnok KZ na FCHPT na rok 2008 
 
Na zasadnutí vedenia fakulty dňa 23.06.2008 bol predložený náš návrh špecifického doplnku 
KZ FCHPT pre rok 2008. Návrh predkladal podpredseda V FOO V. Kovár. Vyjednávaním bola 
dosiahnutá dohoda o väčšine bodov Špecifického doplnku.  

●K návrhu spoločného kultúrneho podujatia zaujalo vedenie súhlasný postoj,  
Výbor FOO v diskusii k tomuto bodu konštatoval, že FOO ide o budovanie spoločného 
povedomia a súdržnosti všetkých zamestnancov fakulty a spoločné kultúrne podujatie 
je jednou z možností ako to dosiahnuť. Navyše možno napr. divadelné predstavenie 
organizovať tak, aby nebolo dvakrát zdaňované a tak sa vlastne šetrí 19 % prostriedkov 
zo SF.  

odsúhlasilo aj body týkajúce sa rekreácií v našich zariadeniach v Harmónii a vo Vyhniach a to 
pre zamestnancov a ich rodinných príslušníkov, či dôchodcov fakulty. ●Dohoda bola 
dosiahnutá aj v bode týkajúcom sa  príspevku na kúpeľnú liečbu a kúpeľno-rehabilitačné 
pobyty pre zamestnancov.   
●Dekan súhlasil aj s kontrolou SF zo strany FOO. Navrhol, aby si čerpanie SF zobrala FOO 
pod kontrolu tak, že dekan bude už iba parafovať rozhodnutia FOO. Mechanizmus 
vybavovania žiadostí by bol potom nasledovný: žiadateľ by si podal (tak ako doteraz) žiadosť 
dekanovi, z príslušného oddelenia dekanátu by žiadosť bola presunutá na výbor FOO na 
rozhodnutie, odtiaľ by sa žiadosť vrátila naspäť k dekanovi na parafovanie a následnú 
realizáciu príspevku.  

 
Uzn. č. 25 /2008 V FOO súhlasí s takouto formou kontroly nad SF zo strany odborovej 

organizácie. Ukladá zistiť či je tvorba SF na úrovni 1,25 % (podľa KZ STU 2008) 
Zodp. D.Berkeš, Termín: do budúceho zasadnutia V FOO. 

 
●K návrhom v Špecifickom  doplnku zameraných  na odmeňovanie pri ďalších životných 
jubileách (60 rokov veku) a odmeňovanie pri pracovných výročiach (25 rokov a potom 
každých 5 rokov), pán dekan povedal, že by síce veľmi rád vyhovel našim návrhom, ale 
finančná situácia ho núti, aby sa správal opatrne. Nemôže sa teda v žiadnom prípade 
zaväzovať k vyplácaniu nejakých odmien. Dekan však počíta s tým, že pokiaľ by sa situácia 
stabilizovala, tak tie odmeny vyplatí z vlastného rozhodnutia (z fondu dekana).  
Diskusiu na tému špecifický doplnok uzavrel dekan s tým, že po vypustení obidvoch 
ustanovení o odmeňovaní a prípadnej úprave niektorých formulácií môže špecifický doplnok 
ihneď podpísať. 
 

V následnej voľnej diskusii na odborársku tému sa hovorilo najmä o komisii BOZP, ktorú má 
v zmysle príkazu rektora (ten sa opiera o KZ a tá vychádza zo zákona o BOZP) ustanoviť dekan 
fakulty. Dekan uvažuje o ustanovení 5-člennej komisie, ktorej predsedom by bol tajomník a 
ďalším členom bezpečnostný technik (Muráni). Troch členov by v zmysle zákona mal nominovať 
výbor FOO (ak ich nenominuje, dekan si tam môže dosadiť iných zamestnancov).  
Uzn. č. 26 /2008 Výbor FOO ruší Uzn.23/2008 a v zmysle zákona 146/2006 Zb. nominuje do 

Komisie BOZP na fakulte troch zástupcov D. Berkeša, E. Smrčkovú a L. 
Starucha. 

 
 
 



4. Informácie z vyšších odborových orgánov 
 
●B. Papánková informovala V FOO, o zasadnutí V UOO zo dňa 3.6.2008, na ktorom boli okrem 
iného prerokovávané: ● Informácie zo zasadnutia Kolégia rektora ● Rozvoj ľudských zdrojov - 
spoločný záujem manažmentu univerzity aj odborovej organizácie ● Informácie z OZ PšaV a z 2. 
zasadnutia predsedníctva OZ PŠaV 15.5. 2008 v Martine ● Priebežné hodnotenie plnenia 
rozhodnutí konferencie UOO STU (plnenie Programových cieľov UOO STU na rok 2008) ● Práca 
a problémy NOO zamestnancov SvF STU ● Informácie o ZO na CUP ● Možnosti použitia 
sociálneho fondu. Podrobné informácie k jednotlivých bodom a zápisnica zo zasadnutia V UOO 
sú súčasťou májového vydania občasníka Odborárske OKO. Odborárske OKO okrem týchto 
materiálov informuje aj o ponuke rekreačných pobytov na rok 2008 –SOREA, o výročnej 
správe o hospodárení STU za rok 2007, o učebno-výcvikových zariadeniach FCHPT STU 
a prináša aj informačného spravodajcu KOZ SR k 1. máju 2008 

 
● pri hodnotení jednotlivých bodov B Papánková upriamila pozornosť členov FOO na materiál 
prorektora Finku o Rozvoji ľudských zdrojov na STU (aj so stanoviskom odborov k tomuto 
materiálu) a na priebežné hodnotenie plnenia rozhodnutí V UOO za prvý polrok.  
 

●V. Kovár informoval V FOO o zasadnutí Akademického senáty FCHPT STU zo dňa 
23.06.2008. Ústredným bodom bola Správa o hospodárení fakulty za rok 2007, ktorú ekonomická 
komisia AS odobrila. Rovnako bola na zasadnutí AS prijatá informácia prodekanov Kovaříka 
a Dvorana o prijímacom pokračovaní na fakulte na nasledujúci školský rok. Do bakalárskych 
programov na fakulte je prihlásených 579 študentov, ktorí boli všetci prijatí (z toho je 57 
externistov 18 Humenné a 39 Bratislava). V 3. ročníku máme 240 študentov, v 5. ročníku bolo 117 
absolventov . Na doktorandské štúdium fakulta dostala pridelených 67 interných miest, 
prihlásených uchádzačov v prvom kole bolo 55. Druhé kolo prijímačiek bude 23.9.  AS FCHPT 
zvoli za nového riadneho člena VR fakulty Ing. Romana Karlubíka, MBA – prezidenta Zväzu 
chemického a farmaceutického priemyslu Slovenskej republiky. 

 
●B. Papánková upozornila aj na nové číslo Aktuality Zväzu (OZ PŠaV), v ktorom sa okrem iného 
nachádza aj príspevok V. Kovára o proteste európskych odborárov v Slovinskej Ľubľane – 
EUROMANIFEST 2008 a vyhodnetenie ankety ZLATÝ AMOS o „naj“ učiteľa 2008 
 
 
5. Rôzne 
 
● Finančný dar pri odchode do dôchodku 
Vladimír Khandl požiadal výbor FOO o finančný dar z dôvodu jeho prvého odchodu do dôchodku 
k 30.6.2008. 
 
Uzn. č. 27/2008 Výbor FOO súhlasí s poskytnutím finančného daru v sume 3 000,- Sk pre V 

Khandla z dôvodu jeho prvého odchodu do dôchodku k 30.6.2008. 
 
● Finančný dar pri odchode do dôchodku 
Anna Murárová požiadala výbor FOO o finančný dar z dôvodu jej prvého odchodu do dôchodku 
k 30.6.2008. 
 
Uzn. č. 28/2008 Výbor FOO súhlasí s poskytnutím finančného daru v sume 3 000,- Sk pre A. 

Murárovú z dôvodu jej prvého odchodu do dôchodku k 30.6.2008. 
 
 
 



● Hodnotenie práce funkcionárskeho aktívu FOO 
V FOO kriticky hodnotil prácu jednotlivých členov V FOO a funkcionárskeho aktívu  za prvý 
polrok 2008 a rozhodol takto: 

 
Uzn. č. 29/2008 Výbor FOO schvaľuje finančné dary členom výboru FOO: 

D. Berkeš 2500 Sk, V. Kovár 2700 Sk, A. Murárová 1600 Sk, B. 
Papánková 3700 Sk, V. Polóniová 2200 Sk, L. Staruch 2200 Sk, P. Šimon 
1600 Sk. 

 
Uzn. č. 30/2008 Výbor FOO schvaľuje finančné dary členom revíznej komisie FOO: 
   P.Tarapčík 800 Sk, E.Smrčková 500 Sk, J.Stopka 200 Sk 
 
Uzn. č. 31/2008 Výbor FOO schvaľuje finančné dary  knihovníčkam FOO: 

 O. Vaculová 1 000 Sk, V. Valovičová 1 000 Sk   
 
● L. Staruch informoval V FOO o možnosti otestovania svojho genotypu v rámci akcie SLOGEN. 
V posledných rokoch vzniko vo vyspelých krajinách množstvo centier medicínskej genomiky 
zameraných na štúdium podstaty civilizačných ochorení. Aj SLOGEN patrí k takýmto aktivitám. 
Je zameraný na testovanie genetického rizika o genetickej predispozícii napr. na kardiovaskulárne 
ochorenia, diabetes, artritída, Alzheimerovu chorobu a iné. V prípade záujmu je možné sa prihlásiť 
na Slovenskej Zdravotníckej Univerzite. Učasť nie je vekovo obmedzená a odbery potrvajú do 
konca roku. Konajú sa vždy v stredu a piatok od 8,00-10,00 ale vzhľadom k tomu ze treba prisť 
nalačno, obyčajne chodia ľudia skorej, okolo ôsmej. Je potrebné sa dopredu nahlásiť na č.t.: 
59369274 aby boli sestričky informované o približnom počte odberov na daný deň. Podrobnejší 
leták je prílohou tejto zápisnice. 
 
● V. Polóniová informovala V FOO, že sa na ňu obrátil p. Rakytiak s otázkou, či môže dostať 
finančnú odmenu z príležitosti jeho životného jubilea. Po diskusii V FOO odporučil aby bola p. 
Rakytiakovi podaná informácia o vyjednávaniach o Špecifickom doplnku, v ktorom sa FOO 
snažila zakotviť aj takéto formy odmeňovania stálych zamestnancov a aby si podal žiadosť u 
dekana.  
 
● Zasadnutie V UOO v zasadačke FOO FCHPT STU  
V Kovár požiadal V FOO o možnosť konať posledné zasadnutie V UOO pred prázdninami na 
pôde FCHPT. Výbor FOO súhlasí s konaním zasadnutia V UOO dňa 7.7.208 o 13.00 hod. 
v zasadačke FOO FCHPT.  
 
Uzn. č. 32/2008 Výbor FOO poveruje D. Berkeša zabezpečením občerstvenia pre túto akciu 

hradenú z fondov UOO. 
 
● Rozpis služieb 
Telefóny na odborové organizácie na STU a FCHPT 
Univerzitná odborová organizácia: mob.: 0918 669 219 (vnútorná klapka 9709) V. Kovár 
Fakultná odborová organizácia: mob. 0918 674 614  (vnútorná klapka 4614) B. Papánková 
 
Nasledujúce zasadnutie výboru FOO bude v utorok  9.9.2008 o 14:00 hod. v knižnici FOO.  
 
 
         Blažena Papánková 
Zapísal: D. Berkeš         predseda V FOO FCHPT STU 
 
Prílohy:  1. Informačný list pre účastníka štúdie SLOGEN 



Príloha  1.:          
             INFORMAČNÝ  LIST PRE ÚČASTNÍKA ŠTÚDIE 

 
Polymorfizmy v génoch významných v patogenéze závažných 

chronických ochorení. Populačný skríning na území Slovenskej republiky. 
(Projekt financovaný MZ 2005/25-SZU-03) 

 
              
 SloGEN   

V posledných rokoch vzniklo vo vyspelých krajinách sveta 

množstvo centier medicínskej genomiky zameraných na štúdium genetickej podstaty civilizačných 

ochorení a vzťahov medzi génmi a faktormi prostredia. Projekt SLOGEN sleduje tie isté ciele – 

hľadá genetickú zložku z celkového rizika ktoré je tvorené génmi a prostredím u hlavných 

civilizačných ochorení: KARDIOVASKULÁRNE OCHORENIA, TYP 1 A 2 DIABETES, REUMATOIDNÁ 

ARTRITÍDA, HYPERTENZIA, ALZHEIMEROVA CHOROBA, IMUNITNÉ OCHORENIA. 

PROSTREDIE

GÉNY

 Predpokladaný počet účastníkov štúdie je 10 000. ÚČASŤ V ŠTÚDII POZOSTÁVA 

Z JEDNORAZOVÉHO ODBERU KRVI (PRIBLIŽNE 10 ML) A VYPLNENIA DOTAZNÍKA O ŽIVOTNOM 

ŠTÝLE A ZDRAVOTNOM STAVE. Svoju účasť v štúdii dobrovoľne potvrdíte podpisom 

Informovaného súhlasu. Odobratý biologický materiál bude použitý na vyšetrenie DNA. Výsledky 

získané z genetických analýz poslúžia pre výskum a budú prísne dôverné. V žiadnej správe alebo 

publikácii, ktoré vyplynú z potrieb tejto štúdie nebudete identifikovaný. Účasť v štúdii je 

dobrovoľná a podmienená podpísaním Informovaného súhlasu  a máte právo kedykoľvek od 

štúdie odstúpiť. 

Hlavným cieľom projektu je hľadanie genetického rizika v POPULÁCII, ale výsledky 

výskumu prispejú aj k identifikácii individuálneho rizika. V prípade Vášho záujmu o výsledky 

analýzy vašej DNA, môžete tieto dostať interpretované genetikom. Vzhľadom na iné faktory ktoré 

sa podieľajú na zvýšení rizika civilizačných ochorení je potrebné pri interpretácii výsledkov 

konzultovať prípadné otázky s odborníkom.  
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